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Статья посвящена исследованию функций государственно-правового механизма по регулированию по-
ложения незаконнорожденных лиц в России в XIX — начале XX в. Проанализировав становление и развитие 
компетенции органов государственной власти и местного самоуправления, автор пришел к выводу, что эволю-
ция правового статуса незаконнорожденных лиц в исследуемый период происходила на фоне общего развития 
государственной системы управления и детализации функций органов государственной власти. Наибольший 
вклад в улучшение положения незаконнорожденных лиц внесли судебные органы, а также земские и городские 
органы местного самоуправления во второй половине XIX — начале XX в.
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The article is devoted to the research of the functions of the state-legal mechanism for regulating the situation of 
illegitimate persons in Russia in the 19th and early 20th centuries. After analyzing the formation and development of 
the state authorities and local self-government competence, the author came to the conclusion that the evolution of the 
legal status of illegitimate persons in the period under review occurred against the backdrop of a general development 
of the state system of government and detailing the functions of public authorities. The largest contribution to the 
improvement of the situation of illegitimate persons was made by the judiciary, as well as by the zemstvo and city local 
self-government bodies of the second half of the 19th and early 20th centuries.
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